

Title (en)

HAND APPARATUS FOR SHARPENING THE EDGES OF SKIS.

Title (de)

HANDGERÄT ZUR BEARBEITUNG VON SKIKANTEN.

Title (fr)

APPAREIL A MAIN POUR L'AFFUTAGE DES CARRES DE SKI.

Publication

**EP 0198820 A1 19861029 (DE)**

Application

**EP 84900561 A 19831230**

Priority

AT 8300038 W 19831230

Abstract (en)

[origin: WO8503008A1] The apparatus is comprised of two pairs of separate surfaces (5, 13 and 6, 14), of which one surface of each pair (5, 6) is used for guiding purposes and the other one (13, 14), formed by a tool (3) is intended to the sharpening. The second guiding surface (6) is several times larger than the first guiding surface (5) and than the second sharpening surface (14). The width of the first sharpening surface (13) is preferably adjustable. It determines a band extending on a constant distance from the first guiding surface (5) by means of an adjustable support part (8). The total width corresponds approximately to that of the second guiding surface (6). The support is L-shaped in its cross-section. The tool (3) which has cutting edges on both its faces, is secured to the second wing of the support and forms the two sharpening surfaces (13, 14). The securing of the tool is provided only by a medial clamping, thereby enabling a longitudinal flexion on both sides.

Abstract (fr)

L'appareil présente deux paires de surfaces séparées (5, 13 et 6, 14), dont une de chaque paire (5, 6) sert au guidage et l'autre (13, 14), formée par un outil (3), sert à l'affûtage. La seconde surface de guidage (6) est plusieurs fois plus large que la première surface de guidage (5) et que la seconde surface d'affûtage (14). La largeur de la première surface d'affûtage (13) est de préférence réglable. Elle détermine une bande s'étendant sur une distance constante à partir de la première surface de guidage (5) grâce à une pièce d'appui réglable (8). La largeur totale correspond approximativement à celle de la deuxième surface de guidage (6). Le support a une section de forme générale en L. L'outil (3), qui présente des arêtes tranchantes sur ses deux faces, est fixé sur la deuxième aile du support et forme les deux surfaces d'affûtage (13, 14). La fixation de l'outil est assurée uniquement par un serrage médian, ce qui permet une flexion longitudinale sur les deux côtés.

IPC 1-7

**A63C 11/06**

IPC 8 full level

**A63C 11/06** (2006.01); **B24D 15/06** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A63C 11/06** (2013.01 - EP US); **B24D 15/068** (2013.01 - EP US); **Y10T 407/1825** (2015.01 - EP US)

Citation (search report)

See references of WO 8503008A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR LI

DOCDB simple family (publication)

**WO 8503008 A1 19850718**; AT E29969 T1 19871015; DE 3373868 D1 19871105; EP 0198820 A1 19861029; EP 0198820 B1 19870930; IT 8454236 V0 19841228; JP S61500949 A 19860515; US 4663993 A 19870512

DOCDB simple family (application)

**AT 8300038 W 19831230**; AT 84900561 T 19831230; DE 3373868 T 19831230; EP 84900561 A 19831230; IT 5423684 U 19841228; JP 50066984 A 19831230; US 77295685 A 19850827